
PROTOKÓŁ 
z XII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 23 listopada 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000                godzina zakończenia: 1330

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
5. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
6. Roman Metko – Dyrektor GZK.
7. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.
10.Henryk  Marczuk  –  Dyrektor  Wydziału  Organizacyjno  –  Administracyjnego  Starostwa 
Powiatowego w Białej Podlaskiej. 

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4. Podjęcie uchwały  Nr XII/80/2007 w sprawie wyrażenia  zgody na współdziałanie Gminy 

Biała  Podlaska  z  Powiatem  Bialskim  i  innymi  gminami  Powiatu  Bialskiego  w  celu 
przygotowania  wspólnego  projektu  pod  nazwą  „Budowa  zintegrowanego  systemu 
informatycznego  dla  zrównoważonego  rozwoju  Powiatu  Bialskiego”  oraz  wystąpienia  o 
jego dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego.

5. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/81/2007  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego w 2008 r. na obszarze gminy Biała Podlaska.

6. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Biała Podlaska.

7. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/82/2007  w  sprawie  wprowadzenia  zwolnień  od  podatku  od 
nieruchomości na terenie gminy Biała Podlaska.

8. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/83/2007  w  sprawie  określenia  wysokości  rocznych  stawek 
podatku od środków transportowych.

9. Podjęcie uchwały Nr XII/84/2007 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów.
10. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/85/2007  w sprawie  określenia  wzorów deklaracji  i  informacji 

podatkowych w zakresie podatku od nieruchomości.
11. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/86/2007  w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu  umarzania 



wierzytelności  jednostek  organizacyjnych  gminy  z  tytułu  należności  pieniężnych,  do 
których stosuje się przepisy ustawy – Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w 
spłacaniu tych należności oraz wskazania organów do tego uprawnionych.

12. Podjęcie  uchwały   Nr  XII/87/2007  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim 
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Lublinie  na  budowę 
przyzagrodowych oczyszczalni ścieków do budynków mieszkalnych na terenie gminy Biała 
Podlaska.

13. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/88/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłączy 
energetycznych stanowiących własność Gminy Biała Podlaska.

14. Podjęcie uchwały Nr XII/89/2007 w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość 
oraz  szczegółowe  warunki  wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli.

15. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/90/2007  w  sprawie  zatwierdzenia  „Programu  usuwania  i 
unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Biała Podlaska na lata 
2008 – 2032”.

16. Podjęcie uchwały Nr XII/91/2007 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Biała 
Podlaska z organizacjami pozarządowymi w roku 2008.

17. Podjęcie uchwały  Nr  XII/92/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na 
rok 2007

18. Podjęcie  uchwały  Nr  XII/93/2007  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Strategii 
Rozwoju Gminy i Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2007 – 2013.

19. Podjęcie uchwały Nr XII/94/2007 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
20. Podjęcie uchwały Nr XII/95/2007 w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i Sekretarza 

Gminy  o  obowiązku  przedłożenia  oświadczenia  lustracyjnego  oraz  poinformowania  o 
skutku niedopełnienia tego obowiązku.

21. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
22. Sprawy bieżące.
23. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XII sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.

b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

c)  Przewodniczący przedstawił  proponowany porządek obrad,  a następnie  poprosił  o zgłaszanie 
uwag i wniosków.

Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk poprosił  o wprowadzenie dodatkowych projektów uchwał,  ze 



względu na to, iż po wysłaniu zaproszeń na sesję Rady Gminy rozpoznano sprawy niezbędne do 
zatwierdzenia  na  bieżącym posiedzeniu.  Poprosił  o  wprowadzenie  projektu  uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007,  w sprawie przystąpienia do opracowania 
Strategii Rozwoju Gminy i Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2007 – 2013, w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości,  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  Gminy  i 
Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego oraz poinformowania o 
skutku niedopełnienia tego obowiązku. 

W  związku  z  obecnością  na  sali  Dyrektora  Wydziału  Organizacyjno  –  Administracyjnego 
Starostwa Powiatowego, który omówi punkt 15 posiedzenia poprosił o przeniesienie w/w punktu 
jako 4. 

Wobec braku dalszych  uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  proponowane zmiany do 
porządku obrad a następnie złożył wniosek o ich przyjęcie po czym poddał je pod głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  złożył  wniosek  o  przyjęcie  proponowanego 
porządku obrad ze zmianami a następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad.

Sekretarz  Gminy  –  Jerzy  Adamski  poinformował,  że  przy  okazji  punktu  dotyczącego 
szczegółowych zasad i trybu umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych gminy z tytułu 
należności pieniężnych zostanie przedstawiony projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień 
z podatku od nieruchomości, w związku z tworzeniem nowych inwestycji na terenie gminy. W/w 
projekt uchwały musi zostać uzgodniony z UOKiK w Warszawie zgodnie z ustawą. Obowiązująca 
uchwała w w/w sprawie traci  moc z końcem bieżącego roku, w związku z nowelizacją  ustawy 
unijnej. 

Ad. 3
Radny  Adam  Darecki  zapytał  jak  wyglądała  organizacja  zajęć  dla  dzieci  podczas  wakacji  w 
miejscowościach  gdzie  nie  znajdują  się  domy  kultury.  Dodał,  że  jego  zdaniem w Sławacinku 
Starym praktycznie nie było organizowanych żadnych imprez.

Radny Tomasz Bylina poinformował,  że oświetlenie  uliczne w Wilczynie  zostało uruchomione. 
Oznajmił, że w bieżącym tygodniu zostało zorganizowane spotkanie z Radnym Powiatu Bialskiego, 
Kierownikiem  zajmującym  się  inwestycjami  drogowymi  w  powiecie  bialskim,  pracownikiem 
Referatu  Inwestycji  i  Gospodarki  Przestrzennej,  w  miejscowości  Julków  odnośnie  lokalizacji 
nowego przystanku. Porozumiano się w w/w sprawie. W związku z powyższym prosi o wykonanie 
w roku bieżącym bądź przyszłym zatoczki przystankowej przy drodze powiatowej, jeżeli istniałaby 
taka możliwość. Poprosił aby dodatkowe projekty uchwał były dostarczane wcześniej, ze względu 
na  brak  możliwości  dokładnego  zapoznania  się  z  ich  treścią.  Zapytał  czy  byłaby  możliwość 
dołączania protokołów z poprzedniej sesji Rady Gminy do zaproszeń na sesję Rady Gminy, w celu 
dokładniejszego  zapoznania  się  z  nimi.  Zaproponował  aby  prowizja  dla  Sołtysów  od  podatku 
rolnego została uśredniona w zależności od podatku, który wpływa do kasy Urzędu Gminy.

Radna Halina Gałamaga zobligowana przez mieszkańców Worońca zwróciła się z prośbą o budowę 



chodnika przy drodze powiatowej prowadzącej przez miejscowość, ze względu na zablokowanie 
przejścia do Domu Kultury przez właściciela posesji, z którego korzystali mieszkańcy.

Radny  Piotr  Oskwarek  poprosił  interwencje  w  sprawie  ograniczenia  ruchu  na  nowobudowanej 
drodze w Sławacinku Starym.

Przewodniczący  poinformował,  że  mieszkaniec  Rakowisk  nieodpłatnie  zgodził  się  na 
wygrawerowanie tabliczek  ze zbiorową numeracją budynków mieszkalnych przy poszczególnych 
przecznicach  (ulicach)  w Rakowiskach  na  tzw.  nowym  osiedlu.  Będzie  to  rodzaj  informacji  o 
budynkach  znajdujących  się  na  poszczególnych  ulicach.  Zadanie  to  niezbędne  jest  w  celu 
poprawnego  odnalezienia  określonej  posesji.  Poprosił  o  sporządzenie  w  Referacie  Rolnym, 
Geodezji i Ochrony Środowiska informacji na temat numeracji nadanej na poszczególne działki do 
końca drogi asfaltowej. 

Ad. 4
Wójt  Gminy  poinformował,  że  punkt  ten  wprowadzony  został  pod  rozpatrzenie  Rady  Gminy 
ponieważ jest on ważny dla przyszłości gminy.  Tematem projektu jest zawarcie porozumienia z 
powiatem  bialskim  w  sprawie  zintegrowanego  systemu  informatycznego  dla  wszystkich  gmin 
powiatu.  Prace  nad  projektem rozpoczęły  się  od listu  intencyjnego,  informującego  o deklaracji 
poszczególnych  gmin  w  stosunku  do  przystąpienia  do  projektu.  Program  jest  obiecujący,  ze 
względu na fakt, iż będzie on wprowadzony w oparciu o fundusze unijne. Od początku programem 
będzie  zajmował  się  powiat  bialski.  Dodał,  że  85  % środków przeznaczonych  na  w/w cel,  w 
przypadku zaakceptowania projektu zostanie przekazana z UE. Po rozpoczęciu procedur wszystkie 
gminy wyraziły chęć udziału w projekcie. Następnie został wykonany audyt w każdej z gmin przez 
specjalistyczną  firmę,  która  określiła  koszty  przedsięwzięcia  w  poszczególnych  gminach.  Po 
wykonanym audycie wynikało, że na ten cel gmina powinna przeznaczyć około 1.000.000 złotych. 
Po szczegółowym omówieniu tematu Komisja Budżetu, Finansów i Promocji Gminy zdecydowała 
o  wycofaniu  się  z  projektu.  Wysłano  pismo  do  Starosty  Bialskiego  o  wycofaniu  się  gminy  z 
projektu. Został opracowany program z wyłączeniem gminy Biała Podlaska. Jednakże po dalszych 
rozmowach  i  konsultacjach  stwierdzono,  że  warto  włączyć  się  w projekt  ze  względu  na  duże 
znaczenie  dla  społeczności  gminnej.  Na rok  2008 koniecznym jest  przeznaczenie  kwoty  około 
52.000 złotych, na rozpoczęcie przedsięwzięcia. Intencją projektu jest dbanie o nowoczesność na 
terenie gminy.  Na dzisiejszą sesję został zaproszony Pan Henryk Marczuk – Dyrektor Wydziału 
Organizacyjno – Administracyjnego Starostwa Powiatowego, który z ramienia Starosty zajmuje się 
w/w tematem. Dodał, że przybliży on Radnym Gminy procedury oraz korzyści z projektu. 

Radny Marian Iwaniuk zapytał  gdzie będzie można korzystać z internetu. Dodał, że w szkołach 
oraz bibliotekach istnieje możliwość skorzystania z niego.

Wójt  Gminy  oświadczył,  że  gmina  zostanie  „pokryta”  masztami,  które  będą  przesyłały  sygnał 
internetowy. Dodał, że do chwili obecnej mieszkańcy gminy korzystają z internetu poprzez łącza 
TP.  Gdy  gmina  przystąpi  do  projektu  będzie  istniała  możliwość  podłączenia  się  każdego 
mieszkańca do internetu bezprzewodowego.

Dyrektor  Wydziału  Organizacyjno  –  Adminstracyjnego  –  Henryk  Marczuk  podziękował  za 
zaproszenie na sesję. Poinformował, że elektroniczny obieg dokumentów niektóre gminy i powiaty 
mają już wprowadzony. Oznajmił, że jest to zasadnicza sprawa, którą wprowadzi się w gminach. 
Dodał,  że będzie  to udogodnienie  dla mieszkańców gminy.  Każdy z mieszkańców będzie  mógł 
załatwić  sprawę  w  urzędzie  przez  sieć.  Nadmienił,  że  dotyczy  to  między  innymi  ludzi 
mieszkających poza granicami Polski.  Dla pracowników urzędu będzie to olbrzymie  wyzwanie. 
Poinformował, że w związku z wprowadzeniem projektu nastąpi wymiana sprzętu komputerowego 
w całym urzędzie. Wprowadzony zostanie także podpis elektroniczny w urzędzie. Planuje się także 



w ramach przedsięwzięcia wprowadzić bezpłatną telefonię internetową między gminą a petentem 
oraz poszczególnymi  gminami.  Planuje się także wprowadzić szerokopasmowy,  bezprzewodowy 
internet dla wszystkich mieszkańców gminy. Zadanie to zostanie zrealizowane przez ustawienie 3 
masztów przekaźnikowych, które będą rozsyłały sygnał na odległość 16 kilometrów, w ten sposób 
„pokryje” się zasięgiem obszar całej gminy. Jeżeli wszystkie gminy z terenu powiatu przystąpią do 
przedsięwzięcia  to  tych  przekaźników będzie  mniej.  Sygnał  będzie  rozsyłany  drogą  radiową  a 
każdy  mieszkaniec,  który  będzie  zaopatrzony  w  niedrogie  urządzenie  do  odbioru  będzie  miał 
możliwość  dokonania  tego.  Opłaty  za  korzystanie  z  internetu  będą  znacznie  niższe  niż  przy 
korzystaniu z sieci  TP. Urząd Gminy poniesie  koszt  opłaty za pasmo częstotliwości  oraz koszt 
konserwacji urządzeń, które zostaną wybudowane. Najprawdopodobniej zostanie wyłoniona firma 
powołana do tego celu.  Najważniejszym w chwili  obecnej  jest  „wejście” w to przedsięwzięcie. 
Projekt  ten  będzie  wykonany  pod  warunkiem  otrzymania  dofinansowania  w  wysokości  85  % 
zwrotu poniesionych kosztów. Wniosek, który zostanie napisany na tak dużą kwotę ma ogromną 
szansę uzyskania dofinansowania, ze względu na brak instytucji, które złożą podobny. Dodał, że 
takie inwestycje były wykonywane w Wielkiej Brytanii w roku 2000. Nadmienił, że opóźnienie nie 
jest zbyt duże. Jeżeli projekt zostanie zrealizowany to będzie on znany w Polsce i będzie dobrze 
świadczył o danej gminie.

Radny Marian Iwaniuk zapytał  czy została już wyłoniona firma, która wykona zadanie.  Zapytał 
także czy istnieje pewność pozyskania środków na w/w cel.

Dyrektor Wydziału O – A poinformował, że zostały wykonane audyty w każdej gminie powiatu, 
została skonsultowana strategia informatyzacji powiatu a niebawem zostanie wyłoniona firma do 
wykonania studium wykonalności  zadania.  Dodał,  że koszt poniesiony na audyt  to około 1.500 
złotych.  Następnym  krokiem  będzie  sporządzenie  wniosku  o  dotację.  Jeżeli  wniosek  uzyska 
akceptację to wtedy ogłoszony zostanie przetarg na wykonanie zadania. Następnie środki zostaną 
zrefundowane.

Radny Stefan Śledź oznajmił, że nie ma pewności, ze mieszkańcy gminy zgodzą się na ustawienie 
przekaźników, ze względu na wysyłane szkodliwe fale przez nadajniki. Dodał, że prawdopodobnie 
linia  światłowodowa została  już przeprowadzona z  Białej  Podlaskiej  przez Wólkę Plebańską w 
kierunku Łomaz.

Przewodniczący  zapytał  czy  w  budżecie  gminy  koniecznym  będzie  zabezpieczenie  kwoty 
1.000.000 złotych czy jedynie kwoty 52.000 złotych.

Skarbnik  Gminy  –  Maria  Klimiuk  stwierdziła,  że  przy  programie  SAPARD  lub  ZPORR 
koniecznym  było  zabezpieczenie  środków  w  budżecie.  Dodała,  że  czytała  na  stronach 
internetowych,  iż  nowe  programy  mają  być  wprowadzane  przez  zaliczkowanie.  Jeżeli  powiat 
otrzyma zaliczkę otrzyma ją w części. Jeżeli nie będzie zaliczkowania będzie istniała konieczność 
zabezpieczenia całej kwoty w budżecie gminy.

Dyrektor  Wydziału  O  –  A  oznajmił,  że  przekaźniki,  które  zostaną  ustawione  będą  o  bardzo 
niewielkiej mocy, mniejszej niż w przypadku telefonii komórkowej. Firma, która będzie zajmowała 
się  ich  ustawieniem zaproponuje  miejsca  najbardziej  korzystne  do  przekazywania  sygnału.  Nie 
słyszał aby przekaźniki tego typu były szkodliwe dla zdrowia ludzi. Nie będą to olbrzymie maszty 
jak w przypadku telefonii komórkowej. Dodał, że TP nie przeprowadzi sieci światłowodowej do 
każdego  mieszkańca,  gdyż  jest  to  bardzo  droga  inwestycja.  Nadmienił,  ze  gmina  nie  powinna 
martwić się o finansowanie przedsięwzięcia gdyż powiat ma w swoim budżecie zapisane środki na 
w/w cel. 

Radny Adam Darecki  oznajmił,  że  trzeba zaznaczyć  także,  ze tak duże przedsięwzięcie  oprócz 



wymienionych zalet musi posiadać swoje wady. Zapytał także czy gmina będzie mogła dołączyć się 
w późniejszym terminie do w/w inwestycji jeżeli w chwili obecnej z niej zrezygnuje.

Dyrektor  Wydziału poinformował,  że nie należy eksponować potencjalnych zagrożeń gdyż moc 
nadajników jest naprawdę niewielka. Uważa, że nie będzie możliwości przystąpienia do inwestycji 
w terminie późniejszym gdyż po przystąpieniu zostanie wykonany projekt, który założy konkretne 
zadania. Jeżeli wszystkie gminy przystąpią do projektu to koszt inwestycji będzie niższy, „rozłoży 
się”  na  poszczególne  gminy.  Dodał,  że  jeżeli  projekt  zostanie  wykonany  na  pewno  każdy 
mieszkaniec gminy będzie posiadał internet we własnym domu, jeżeli będzie chciał skorzystać z 
podłączenia.

Wójt Gminy oznajmił, że wszystko co nowe wzbudza pewne obawy. Pokolenie Radnych z trudem 
wierzy,  że będzie to dobre rozwiązanie.  Młodzi ludzie wiedzą,  że będzie to dobre rozwiązanie. 
Dodał, że należy iść z postępem. Uważa, że gmina nie straci jeżeli przystąpi do przedsięwzięcia. 

Dyrektor  Wydziału oświadczył,  że pierwszy etap inwestycji  – elektroniczny obieg dokumentów 
musi być wykonany zgodnie z zapisami ustawy. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt  uchwały  Nr  XII/80/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współdziałanie  Gminy  Biała 
Podlaska  z  Powiatem  Bialskim  i  innymi  gminami  Powiatu  Bialskiego  w  celu  przygotowania 
wspólnego  projektu  pod  nazwą  „Budowa  zintegrowanego  systemu  informatycznego  dla 
zrównoważonego  rozwoju  Powiatu  Bialskiego”  oraz  wystąpienia  o  jego  dofinansowanie  ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 5
Wójt  Gminy  oznajmił,  że  z  pewnością  koniec  roku  podatkowego  jak  również  jego  początek 
wprowadza pewne zamieszanie. Jest to wynikiem nowych przepisów wprowadzonych w zakresie 
podatku rolnego, od nieruchomości. Kolejne nowelizacje ustawy mają charakter doprecyzowujący i 
nie zawsze jasno określają wprowadzane zmiany. Poinformował, że Radni otrzymali w projekcie 
uchwały propozycję wprowadzenia ceny żyta,  od której jest naliczany podatek rolny.  Wytyczne 
GUS określają  cenę  żyta  na  poziomie  58,29  zł/q.  Kwota  ta  ma  stanowić  podstawę  obliczania 
podatku rolnego za 2008 rok. Wójt Gminy proponuje obniżenie kwoty GUS do 45 zł/q. Zaznaczył, 
że przez ostatnie 8 lat nie była podnoszona cena żyta na terenie gminy. Dodał, że tego faktu się nie 
pamięta. W chwili obecnej istnieją nowe uwarunkowania związane z dopłatami bezpośrednimi dla 
rolnictwa, w związku z czym GUS podaje cenę żyta na w/w poziomie. Gdyby gmina przyjęła cenę 
żyta na poziomie 45 zł/q to do kasy Urzędu Gminy wpłynęłoby o 250.000 złotych więcej. Cena żyta 
na poziomie 32 zł/q dawała około 80 zł podatku w przeliczeniu na 1 hektar gruntu oraz 160 zł przy 
hektarach fizycznych. Gdyby Rada przyjęła stawkę 45 zł to podatek wyniósłby 112,50 złotych z 
hektara  przeliczeniowego,  przy  pozostałych  działkach  rolnych  podatek  wzrósłby  o  65  złotych. 
Propozycja  omawiana  była  na  posiedzeniu  Komisji  Infrastruktury,  Rolnictwa  i  Ochrony 
Środowiska, której członkowie zaopiniowali stawkę podatku na poziomie 40 złotych. W związku z 
tym,  że  Radni  otrzymali  propozycję  na  poziomie  45  złotych,  natomiast  członkowie  komisji 
zaopiniowali stawkę na poziomie 40 złotych należy w chwili obecnej podjąć właściwą decyzję. 

Radny  Józef  Kasprowicz  zapytał  czy  w  przedmiotowej  sprawie  konsultowano  się  z  innymi 
gminami.



Wójt  Gminy stwierdził,  że  porozumiano  się  z  wszystkimi  gminami  powiatu  bialskiego w w/w 
sprawie. Dodał, że w gminie Sławatycze stawka podatku wynosi 50 zł/q, w pozostałych gminach 
proponuje  się  45  zł/q  ale  gminy  te  są  jeszcze  przed  podjęciem  decyzji.  Wszystkie  gminy  są 
zmuszone do podniesienia podatku. 

Radny  Józef  Kasprowicz  stwierdził,  że  dochód  rolnika  ze  sprzedaży  żywca  wieprzowego  jest 
bardzo niewielki. Rolnicy w chwili obecnej muszą dokładać do produkcji żywca.

Przewodniczący zaznaczył, że cena skupu zboża wzrosła znacznie od ubiegłego roku.

Radny  Józef  Kasprowicz  poparł  propozycję  Komisji  Infrastruktury,  Rolnictwa  i  Ochrony 
Środowiska w ustaleniu średniej ceny żyta na poziomie 40 zł/q. 

Wiceprzewodnicząca  –  Agnieszka  Sęczyk  stwierdziła,  że  zaniepokoiła  ją  wysoka  cena  żyta 
zaproponowana przez GUS. Jej zdaniem rolnik porównuje o ile wzrósł ten podatek. Przy stawce 45 
złotych jest to wzrost o około 40 %. Dodała, że jest za wprowadzeniem stawki 40 zł/q. 

Wójt Gminy oznajmił, że przy obniżeniu ceny żyta do 40 zł podatek rolny za hektar przeliczeniowy 
wzrośnie o 20 złotych, natomiast w przypadku działek o 40 zł. Dodał, że należy z jednej strony 
dbać o rolników aby żyło im się godnie, z drugiej zaś strony dbać o rozwój inwestycyjny gminy. 
Obiecywane pieniądze unijne nie są łatwe do zdobycia. 

Radny Tomasz Bylina złożył wniosek o wprowadzenie stawki podatku rolnego na poziomie 40 zł/q.

Sekretarz Gminy stwierdził, że w chwili obecnej są dwa wnioski. Pierwszy z propozycją określenia 
stawki skupu żyta na poziomie 45 zł/q oraz wniosek Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  poparty  przez  Radnego.  Dalejidącym  jest  wniosek  Radnego,  który  trzeba 
przegłosować.

Wobec braku uwaga i wniosków Przewodniczący przedstawił wniosek Radnego Tomasza Byliny o 
zmniejszenie średniej ceny skupu żyta do poziomu 40 zł/q a następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 10 słownie: dziesięć
„przeciw” 1 słownie: jeden
„wstrzymujących się” 2 słownie: dwa
Radni  w głosowaniu  jawnym większością  głosów przyjęli  w/w wniosek.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Następnie  wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod 
głosowanie  projekt  uchwały  Nr  XII/81/2007  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego w 2008 r. na obszarze gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 6
Wójt Gminy stwierdził, że podatek leśny naliczany jest od ceny drewna i przeliczany na hektary 
lasu. W 2007 roku cena drewna wynosiła 133,70 zł,  co w przeliczeniu na 1 hektar lasu dawało 
29,41 zł podatku. Cena drewna w 2008 roku wzrosła do 147,28 zł, co w przeliczeniu na 1 hektar 
lasu daje 32,40 zł. W związku z tym podatek leśny wzrasta o 2,99 zł. Poinformował, że stawki 
podatku od nieruchomości pozostają niezmienione na poziomie roku bieżącego.



Renata Krokos – Kierownik Referatu Podatków i Opłat oznajmiła, ze jeżeli stawki te pozostają nie 
zmienione nie ma konieczności podejmowania uchwały w w/w sprawie. 

Ad. 7
Wójt Gminy stwierdził, że przy konstruowaniu projektu uchwały przyjęto zasady z roku bieżącego. 
Istnieją tam zapisy w stosunku do osób, które przekazały gospodarstwo za emeryturę bądź rentę a 
pozostały  im  drobne  budynki  typu  chlewki.  Osobom  tym  nie  będą  naliczane  podatki  od 
nieruchomości za każdy metr gdyż byłyby to bardzo duże koszty dla tych osób.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/82/2007  w  sprawie  wprowadzenia  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  na 
terenie gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 8
Wójt  Gminy  oznajmił,  że  projekt  uchwały  został  znowelizowany  i  dostosowany  do  nowych 
wymogów.  Dodał,  że  ceny  podatku  od  środków  transportowych  nie  zostały  zmniejszone  w 
stosunku do roku bieżącego.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr XII/83/2007 w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 9
Wójt Gminy poinformował,  że  ustawowa stawka podatku wynosi  100 zł  od psa.  Proponuje się 
wprowadzenie  stawki  10  zł  od  trzeciego  psa  w  gospodarstwie  rolnym.  Proponuje  się  także 
wprowadzenia  prowizji  dla  Sołtysów  pobierających  ten  podatek  w  wysokości  2  %  od  sumy. 
Jednakże  członkowie  Komisji  Infrastruktury,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  zaproponowali 
wprowadzenie wynagrodzenie inkasenta na poziomie 20 %. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XII/84/2007 w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 10
Wójt Gminy oświadczył, że uchwała ta jest uchwałą porządkową dla podatników. Załączone są do 
niej wzory deklaracji podatkowych.

Renata Krokos – Kierownik Referatu Podatków i Opłat poinformowała, że nowe wzory deklaracji 
zostały wprowadzone w związku z nowelizacją ustawy, która nakazuje wprowadzenie deklaracji 
zawierających zaokrąglenia do pełnych złotych, nie jak było poprzednio do groszy.



Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr XII/85/2007 w sprawie  określenia  wzorów deklaracji  i  informacji  podatkowych  w 
zakresie podatku od nieruchomości:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 11
Wójt Gminy poinformował, że jest to forma doprecyzowania umarzania wierzytelności. Planuje się 
wprowadzić konkretnie szczegóły dotyczące możliwości umarzania wierzytelności.

Sekretarz Gminy oznajmił, że podobna uchwała została podjęta w 2002 roku, gdy istniał jeszcze 
zarząd gminy. Wymagała ona jednak unowocześnienia w tej części. Dodał, że jeżeli Rada Gminy 
nie podejmie tej  uchwały Wójt Gminy nie będzie miał  kompetencji  do umarzania.  Do projektu 
uchwały wprowadzono zapis informujący o tym, że Wójt Gminy może upoważnić kierowników 
jednostek do umarzania wierzytelności.

Radny Adam Darecki  zapytał  o  zapis  dotyczący 3 krotnej  opłaty pocztowej,  dotyczącej  jednej 
niezapłaconej faktury lub rachunku. Zapytał jak rozumieć 3 niezapłacone rachunki.

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zapis dotyczy każdego niezapłaconego rachunku.

Radny Tomasz Bylina uważa, że uchwała ta stworzona jest aby kierować się interesem dłużnika. 
Zapytał dlaczego nie ma w niej zapisu, że w pierwszej kolejności gmina powinna robić wszystko 
aby ściągnąć te należności. 

Sekretarz  Gminy  oznajmił,  że  w  projekcie  zapisane  jest,  iż  umorzenia  będą  możliwe  w 
szczególnych przypadkach typu klęski żywiołowe, wypadki  losowe. Dodał,  ze jeżeli  nie będzie 
podjęta taka uchwała nie będzie możliwości rozpatrzenia nawet wniosku w takich przypadkach.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XII/86/2007 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania wierzytelności 
jednostek organizacyjnych gminy z tytułu należności pieniężnych, do których stosuje się przepisy 
ustawy  –  Ordynacja  podatkowa  oraz  udzielania  innych  ulg  w  spłacaniu  tych  należności  oraz 
wskazania organów do tego uprawnionych:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Sekretarz  Gminy  poinformował,  że  Radni  otrzymali  projekt  uchwały  w sprawie  wprowadzenia 
zwolnień  z  podatku  od  nieruchomości  w związku  z  tworzeniem nowych  inwestycji  na  terenie 
gminy Biała Podlaska. Oznajmił, że jest to uchwała wymagana od gmin w zasadzie od przyszłego 
roku.  Projekt  tej  uchwały  musi  zostać  uzgodniony  z  Urzędem  Ochrony  Konkurencji  i 
Konsumentów,  który  musi  wydać  pozytywną  opinię  w w/w sprawie.  Jest  to  tylko  i  wyłącznie 
propozycja.  Zaproponowano w niej  m.in.  kwotę 300.000 złotych  w § 1,  w § 3 okres i  wymiar 
zwolnienia corocznego, co należy również do kompetencji gmin. Po konsultacji z UOKiK mogą 
wystąpić  inne wielkości,  w projekcie  chodzi  o sam układ i  kwestię  kto może korzystać z tego 
rodzaju  zwolnień.  Dodał,  że  bardzo  mało  gmin  posiada  taką  uchwałę.  Uchwałę  taką  przede 
wszystkim mają gminy wielkie. Podobna uchwała obowiązywała do tej pory na terenie gminy. W/w 
projekt uchwały po uzyskaniu opinii  z UOKiK zostanie  przedstawiony na jednej z najbliższych 



sesji Rady Gminy.
Następnie Przewodniczący zarządził 15 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady.

Ad. 12
W sprawie projektu uchwały głos zabrała Skarbnik Gminy. Poinformowała, że Rada Gminy podjęła 
podobną  uchwałę  w  bieżącym  roku.  Pożyczka  dotyczy  zadania  budowy  przydomowych 
oczyszczalni  ścieków  do  budynków  mieszkalnych.  W  związku  z  tym,  że  przysługuje  gminie 
280.000 złotych na w/w cel, które przyznał fundusz należy podjąć nową uchwałę o zaciągnięciu 
pożyczki. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XII/87/2007  w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie na budowę przyzagrodowych oczyszczalni ścieków 
do budynków mieszkalnych na terenie gminy Biała Podlaska:
„za” 11 słownie: jedenaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Trzech Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 13
Wójt Gminy oznajmił,  że  podobny problem poruszany był  już na kilku sesjach.  Dodał,  że  gdy 
gmina prowadzi nową inwestycje wraz z budową przyłącza energetycznego koniecznym jest jego 
sprzedaż Zakładowi Energetycznemu. Wiąże się to z oświetleniem ulicznym w Wólce Plebańskiej, 
Rakowiskach, Sławacinku Nowym, Porosiukach, Worońcu.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/88/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłączy  energetycznych 
stanowiących własność Gminy Biała Podlaska:
„za” 11 słownie: jedenaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Trzech Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 14
Dyrektor SAPO – Grażyna Majewska poinformowała, że jak corocznie Rada Gminy musi podjąć 
uchwałę  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki 
wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowe  warunki  obliczania  i 
wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw 
nauczycieli.  Obecny  regulamin  nie  uległ  bardzo  zmianie  w  stosunku  do  regulaminu  z  roku 
poprzedniego.  Zmiany  zapisano  w  §  5  ust.  2,  który  informuje  o  dodatku  motywacyjnym, 
przyznawanym  nauczycielowi  w  wysokości  nie  wyższej  niż  15  %,  nie  skutkuje  to  żadnymi 
zmianami  finansowymi,  ponieważ  naliczenie  tego  dodatku  pozostaje  na  tym  samym  poziomie 
wynagrodzenia. Dodała, że była to sugestia Związków Zawodowych. Zmiana dotyczy także § 6 ust. 
3,  informującego o zmianie  stawek dodatku funkcyjnego dla  nauczycieli  pełniących  stanowiska 
kierownicze. Kolejna zmiana nastąpiła w § 6 ust. 4 pkt 1 a dotyczy zmiany procentowej stawek za 
wychowawstwo, w zależności od ilości uczniów w klasie.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 



uchwały  Nr  XII/89/2007  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu  określającego  wysokość  oraz 
szczegółowe  warunki  wypłacania  dodatków  do  wynagrodzenia  zasadniczego  oraz  szczegółowe 
warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw nauczycieli:
„za” 11 słownie: jedenaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Trzech Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 15
Waldemar  Danieluk  –  Kierownik  Referatu  Rolnego,  Geodezji  i  Ochrony  Środowiska 
poinformował,  że  program  zawiera  22  strony  i  był  omawiany  na  posiedzeniu  Komisji 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Oznajmił, że na temat usuwania azbestu mówi się 
w  Polsce  już  od  dość  dawna.  W 1997  roku  przyjęto  ustawę  zakazującą  stosowania  wyrobów 
zawierających azbest,  natomiast  w 2002 roku opracowano w Polsce program usuwania azbestu, 
który  przewiduje,  że  do  2032  roku  w Polsce  nie  będzie  już  pokryć  dachowych  zawierających 
azbest. Do obowiązków właścicieli nieruchomości, którzy posiadają materiały zawierające azbest 
należy  zgłaszanie  tego  faktu  do  Urzędu  Gminy.  Dodał,  że  w  2005  roku  dokonał  aktualizacji 
dotyczącej  ilości  azbestu  znajdującego  się  na  terenie  gminy.  W  roku  bieżącym  poproszono 
Sołtysów wsi o dokończenie w/w aktualizacji.  Na terenie gminy znajduje się ponad 500.000 m2 

eternitu  zawierającego  azbest,  który  do  2032  roku  musi  być  zutylizowany.  Program  ten  jest 
rozłożony na  lata.  W Polsce  przymierzano  się  do  tego,  że  do  roku 2012 około  35  % eternitu 
zostanie  zutylizowana,  niestety  nie  jest  to  możliwe.  W związku  z  tym,  że  pojawia  się  szansa 
uzyskania  dofinansowania  usuwania  azbestu  koniecznym jest  zatwierdzenie  w/w programu aby 
można je było uzyskać. Po przyjęciu tego programu będzie można zabiegać o dofinansowanie w 
utylizacji  eternitu,  które  jest  możliwe  do  50  %  poniesionych  kosztów.  Będą  także  starania  o 
dofinansowanie  z  Powiatowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska,część  środków zaplanowano  w 
budżecie Urzędu Gminy. Poprosił o zatwierdzenie w/w programu. Dodał, że Urząd Gminy nie jest 
w stanie sam dokonać tego zadania. Nadmienił, że nie ma możliwości uzyskania dofinansowania na 
nowe pokrycia dachowe.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/90/2007  w  sprawie  zatwierdzenia  „Programu  usuwania  i  unieszkodliwiania 
odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Biała Podlaska na lata 2008 – 2032”:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 16
Sekretarz Gminy oznajmił,  że projekt uchwały jest identyczny jak uchwała podjęta w ubiegłym 
roku.  Dodał,  że  jeżeli  gmina  chce  wspierać  organizacje  pozarządowe  takie  jak  np.  kluby 
uczniowskie, kluby związkowe musi corocznie podejmować taką uchwałę. W roku bieżącym na ten 
cel  zostały  przeznaczone  środki,  do  konkursów  przystąpiły  3  kluby,  pieniądze  zostały 
wykorzystane. 

Przewodniczący zapytał o kluby, które zgłosiły się do konkursów.

Sekretarz Gminy oświadczył, że były to: klub z Czosnówki, klub z Wólki Plebańskiej oraz klub z 
Grabanowa – Roskoszy. Dodał, ze pieniądze zostały odpowiednio rozdysponowane.



Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/91/2007  w  sprawie  przyjęcia  programu  współpracy  Gminy  Biała  Podlaska  z 
organizacjami pozarządowymi w roku 2008:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 17
Skarbnik  Gminy  poinformowała,  że  zmiany  dotyczą  m.in.  dotacji  od  Wojewody,  zwiększenia 
części  oświatowej  subwencji  ogólnej  ze  środków  rezerwy,  z  przeznaczeniem  specjalnym  na 
wyposażenie nowobudowanych obiektów na cele dydaktyczne, otrzymania kwoty na zakup lektur 
do bibliotek szkolnych oraz zakup i instalację monitoringu wizyjnego do Gimnazjum w Ciciborze 
Dużym, otrzymania środków na zadania zlecone – wzrost podatku akcyzowego zawartego w cenie 
oleju napędowego, zwiększenia dotacji na wydawanie dowodów osobistych, zmniejszenia dotacji 
na organizacje wyborów do Sejmu i Senatu. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XII/92/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 18
Wójt  Gminy  stwierdził,  że  chęć  sięgnięcia  po  pieniądze  unijne  zmusza  do  tworzenia  nowych 
dokumentów. Ta strategia jest nowym dokumentem, która ma wejść z rokiem 2008. Po przyjęciu tej 
uchwały  zorganizowany  zostanie  zespół  do  spraw  konsultacji  strategii.  Dodał,  że  do  zespołu 
zostanie  zaproponowana  Pani  Agnieszka  Sęczyk  –  Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy,  gdyż 
zajmuje się ona projektami unijnymi.  Strategia  będzie opracowywana w drodze przetargu przez 
odpowiednią firmę. Ważną rzeczą w Strategii  są konsultacje społeczne oraz samo opracowanie. 
Dodał, że ma ona pomóc w uzyskaniu środków z Unii Europejskiej. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/93/2007  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Strategii  Rozwoju  Gminy  i 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2007 – 2013:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 19
Wójt Gminy oznajmił,  że wystąpiono do Urzędu Miasta Biała Podlaska o przekazanie w trybie 
bezprzetargowym  lub  darowanie  działki  położonej  przy  parkingu  Urzędu  Gminy  na  jego 
poszerzenie. Rada Miasta zgodziła się na przekazanie działki z udzieleniem bonifikaty do wyceny 
tej działki o 20 %. Aby można było nabyć tę działkę potrzebna jest akceptacja Rady Gminy. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 



uchwały Nr XII/94/2007 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 20
Wójt  Gminy  poinformował,  że  po  raz  drugi  istnieje  konieczność  złożenia  oświadczenia 
lustracyjnego przez osoby do tego zobowiązane. Dodał, że zmieniły się przepisy ustawy oraz wzór 
oświadczenia.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  XII/95/2007  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  Gminy  i  Sekretarza  Gminy  o 
obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego oraz poinformowania o skutku niedopełnienia 
tego obowiązku.
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu. 

Ad. 21
Wójt Gminy odniósł się do zapytania Radnego Tomasza Byliny. Stwierdził, że sprawa przystanku 
autobusowego  w  Julkowie  toczy  się  już  od  3  miesięcy.  Przystanek,  który  był  przy  drodze 
powiatowej został zniszczony przez wypadek drogowy. Był on zlokalizowany na łuku drogowym. 
Dłuższy okres czasu trwały konsultacje społeczne w celu zmiany miejsca lokalizacji przystanku. Z 
inicjatywy kierownictwa Urzędu Gminy zostało zorganizowane zebranie zarządcy drogi, wydziału 
komunikacji,  policji  oraz społeczeństwa  lokalnego w celu  podjęcia  decyzji,  co do usytuowania 
przystanku. Stanowisko Wójta Gminy określa, że przystanki i lokalizacja należą do zarządcy drogi 
bądź podmiotu,  który z niego korzysta.  Nadmienił,  że Rada Powiatu powinna zająć się budową 
zatoczki przy przystanku. W sprawie dodatkowych projektów uchwał oznajmił, że projekty uchwał 
wysyłane są wcześniej aby można się było z nimi zapoznać. Czasami pojawiają się tematy, które 
nie były wcześniej planowane a są niezbędne do omówienia i rozpatrzenia przez Radę. Dodatkowe 
projekty uchwał zawsze są rozdawane przed sesją. W sprawie dołączenia protokołu oznajmił, że 
protokoły są do wglądu oraz muszą być najpierw zatwierdzone przez Radę Gminy. Dodał, że nie 
można  wysyłać  niezatwierdzonych  protokołów.  W sprawie  ujednolicenia  prowizji  dla  sołtysów 
oznajmił, że jest to niemożliwe ze względów prawnych. 
W  sprawie  prośby  Radnej  Haliny  Gałamagi  oznajmił,  że  w  Worońcu  była  droga  przez 
gospodarstwo rolne do Domu Kultury, którą zamknął nowy zarządca. Była to droga zwyczajowa. 
Przez Woroniec prowadzi droga powiatowa,  przy której  istnieje ochrona drzewostanu.  Jest  tam 
wąski  teren  gdzie  nie  ma miejsca  na  zlokalizowanie  chodnika  i  brak jest  możliwości  wycięcia 
drzewostanu.  Będą próby porozumienia  się  z  zarządcą  w sprawie  wydzielenia  odcinka  na  jego 
terenie przy siatce ogrodzeniowej na przejście.
W sprawie wniosku Radnego Piotra Oskwarka stwierdził, że budowa drogi zależy od mieszkańców. 
Odcinek drogi w Sławacinku Starym jest uzbrojony w wodę i kanalizację. W drodze znajdują się 
studzienki o wysokości 80 cm, aby zbudować drogę należy przeprowadzić korytowanie, nawieźć 
piachu, zalać betonem. Studzienki są utrudnieniem. Wykonano część korytowania, jednakże pewna 
Pani  nie  pozwoliła  przeprowadzić  drogi  przez  swoją  posesję.  Zażądała  odszkodowania  za 
możliwość przesunięcie ogrodzenia, które znajduje się w pasie drogowym. 

Dyrektor GOK – Bożenna Pawlina Maksymiuk poinformowała, że w roku bieżącym GOK bardzo 



dokładnie  przygotował  się  do  wakacji.  W szczegółowych  planach  uwzględnił  aby każdy dzień 
wakacji miał swoje hasło przewodnie. Szczegółowy plan został stworzony i przekazany do Wójta 
Gminy oraz zamieszczony w „Wiadomościach Gminnych”. Plan działał także w poszczególnych 
ościennych  miejscowościach  gdzie  nie  ma  domów  kultury.  Oprócz  tego  były  organizowane 
wyjazdy do teatru w Lublinie i Białymstoku. Dowoziły tam dzieci trzy autobusy z poszczególnych 
miejscowości. W roku bieżącym nie zgłosili  się studenci do prowadzenia akcji wakacyjnych na 
terenie gminy. Na dzień dzisiejszy nie posiada jeszcze sprawozdań z poszczególnych placówek. W 
roku bieżącym podjęte zostały zadania aby wprowadzić objazdowe domy kultury na terenie gminy. 
Miejscem pracy pracowników GOK będzie teren całej gminy.

Przewodniczący  stwierdził,  że  na  zorganizowanym  spotkaniu  w  sprawie  działalności  GOK 
zaproponowano aby każdy dom kultury raz w miesiącu odwiedził pracownik GOK i zorganizował 
zajęcia dla dzieci. Dodał, że niestety do Rakowisk nie dotarł żaden pracownik GOK.

Radny Krzysztof Borsuk uważa, ze objazdowe domy kultury nie przyniosą pożądanych efektów 
gdyż pracownicy będą rozproszeni w terenie i działające kluby będą zamknięte. 

Ad. 22
Wójt  Gminy  poinformował,  że  ostatnimi  czasy  gmina  prezentowana  jest  na  łamach  różnych 
czasopism. Dodał, że chodzi tu o usytuowanie miejscowości Sławacinek Nowy, Sławacinek Stary i 
Porosiuki (za Relaksem). W 1923 i 1936 roku dokonano scalenia tych miejscowości i do obecnych 
czasów nikt nie zgłaszał pretensji. Ludzie, którym nie podoba się obecny podział mają po 70 lat i 
więcej. Nagle skarżą się, że nie może do nich trafić listonosz, pogotowie itp. W wyniku działek 
usytuowanych wzdłuż drogi prowadzącej do Sitnika miejscowość ta nazywa się Porosiuki. Sprawę 
można było  załatwić  w 1975 roku gdy tworzone  były  nowe jednostki  organizacyjne.  Nie  było 
jednak  wtedy  takiej  potrzeby  gdyż  wprowadzone  były  podatki  strefowe.  Podatek  wiejski  był 
mniejszy, jaki chcieli płacić mieszkańcy Porosiuk.. Temat ten jest bulwersujący gdyż podano do 
prasy, iż Wójt Gminy obiecał a nie wykonał zadania. Poinformował, że po długich rozważaniach 
stwierdzono,  że  zmiana  administracyjna  pięciu  domostw  kosztowałaby gminę  300.000 złotych. 
Dodał, że w gminie są dużo ważniejsze sprawy, które można byłoby wykonać za te pieniądze. Aby 
wykonać zadanie niezbędne jest wykonanie pomiaru geodezyjnego nowego obrębu, opracowanie 
map  geodezyjnych,  opracowanie  nowych  numerów  ewidencyjnych  gruntów,  wykonanie 
nowelizacji geodezyjnej, nowej numeracja porządkowej obiektów dla miejscowości z każdej części, 
zmiany  w  Urzędzie  Statystycznym,  zmiany  w  urzędach  i  instytucjach,  wykonanie  wypisów  i 
wyrysów,  zmiana  ksiąg  wieczystych,  sprawy  meldunkowe,  wymiana  dokumentów,  konsultacje 
społeczne, podjęcie decyzji przez poszczególne organy administracji. 

Radny  Józef  Kasprowicz  stwierdził,  że  w  Woskrzenicach  Małych  znajduje  się  pustostan,  po 
zmarłym  mężczyźnie.  Zapytał  o  możliwość  przejęcia  na  cele  społeczne  pustostanu  w  w/w 
miejscowości. 

Wójt Gminy oznajmił, że gospodarz z Woskrzenic Małych zmarł niedawno, przekazał budynki za 
emeryturę.  Budynki  są  własnością  ANR.  W w/w sprawie  Urzędu  Gminy powinien  wystąpić  z 
wnioskiem o przejęcie oraz powinno zostać przeprowadzone postępowanie spadkowe. Oznajmił, że 
jako  jedna  z  nielicznych  gmin,  gmina  Biała  Podlaska  ma  zorganizowaną  kulturę  na  wysokim 
poziomie.  Problem zaczyna  się  gdy mowa jest  o  świetlicach  wcześniej  budowanych z  brakiem 
pomysłów na zagospodarowanie. Kultura w gminie jest znana w regionie i doceniana przez wielu. 
Aby  za  określone  środki  zorganizować  jak  najwięcej  zaplanowano  objazdowe  domy  kultury. 
Poinformował,  że  dobiegła  końca  budowa  hali  sportowej  w  Sworach.  Zaplanowano  uroczyste 
otwarcie  na  14  grudnia  2007  r.  Planuje  się  zorganizowanie  uroczystości  z  udziałem  Biskupa 
Zbigniewa Kiernikowskiego. Termin zostanie jeszcze uzgodniony z Biskupem. 



Ad. 23
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XII sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
                (podpis protokolanta) 

Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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